
Lahden kaivu- ja käyttölupien käytännöt 
ja kehittäminen lähitulevaisuudessa

Aluepäällikkö Kristiina Virolainen ja aluelupavastaava Niina Savolainen



Lahden lupa-tiimi nykyisellään

Kristiina Virolainen, aluepäällikkö  ”yleispaikkuri”

Heikki Nelimarkka, aluelupavastaava / yleisten alueiden luvat

Niina Savolainen, aluelupavastaava / kaivuluvat

Jukka Laaksonen, katutarkastaja

Juha-Pekka Kosola, katutarkastaja
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Nykytilanne kaivu- ja käyttölupien myönnössä
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Nykyisellään luvan myöntäminen on raskas kokonaisuus. 

Ilmoitus tulleesta lupahakemuksesta

Luvan käsittely ja viranhaltija-

päätöksen muodostaminen

Viranhaltijapäätöksen ja liitteiden 

tallentaminen asianhaltijajärjestelmään



Haasteita nykyisessä tilanteessa
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Osa hakemuksista 
tulee viime tingassa 
tai jopa myöhässä.

Tilapäiset 
liikennejärjestelyt ovat 

puutteellisia tai 
suunnitelma saattaa 
puuttua kokonaan. 

Nykyinen prosessi 
Lahdessa on kankea 

ja aikaa vievä →
varsinkin Dynasty 

haastaa

Epäselvyyttä siitä 
tarvitseeko lupaa →
tämä on parantunut. 



Lupa-asioiden kehittäminen

Lupavastaava

PysäköinnintarkastajaKatutarkastaja
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Yleisen 

alueen 

käyttölupa 

tai 

kaivulupa

Nykytilanne: kaikki käyttävät eri ohjelmia, eikä läpinäkyvyyttä ole!

Haluttu tila

T
ä

tä
 k

o
h

ti Lupien jakaminen sellaisella pohjalla, johon kaikki 
pääsevät

Muutos ei lisää työtä, vaan selkeyttää sitä

Lupa-prosessi nykyaikaistetaan: Maksaminen on 
helpompaa, etukäteiskäynnit uusiin kohteisiin, 

jatkuviin lupiin valmis pohja

Vaatiiko uuden ohjelman, vai 

voidaanko nykyisiä muotoilla? 

Haasteena lupa-palvelun 

käyttö hallinnon verkossa.

Luvan myönnön jälkeen 

”näkyvä lupa” tulisi ”uida” 

näkyvälle alustalle 

itsestään! 

Kuntalaiset?

Lupa-ohjelmiston päivitys



Tulevaisuuden visiot

Luvan maksaminen etukäteen.

10 kerran kortti, esim. muuttoautot, siirtolavat.

Yleiset alueet näkyviin Timmi-tilavarausjärjestelmään.
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Luvan hakeminen ja 
maksaminen sujuisi 

kevyemmin

Viranhaltijapää-
tösten vienti 

Dynastyyn tehtäisiin 
koontina. 

Aktiiviset tapaamiset 
urakoitsijoiden 

kanssa 
(työmaavierailut ja 

”aamukahvit”) 

Tämä säästäisi todella paljon työaikaa!

2krt vuodessa tapahtuvat ”aamukahvit”, joissa käydään 

läpi sen hetken aktiiviset asiat kaupungin puolelta ja 

kuunnellaan samalla urakoitsijoiden puolelta nousseet 

asiat.

Työmaakäynnit aktiivisiksi.



Yhteistyö muiden lupavastaavien kanssa
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Elvyttäisimmekö yhteiset Teams-tuokiot 
kaupunkien lupavastaavien kanssa? 

Lahti toimisi mielellään ”isäntänä”.



Kiitos!

Kristiina Virolainen  kristiina.virolainen@lahti.fi.fi

Niina Savolainen niina.savolainen@lahti.fi

mailto:kristiina.virolainen@lahti.fi

